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Klima-, Energi- og Bygningsudvalget har i brev af 10. november 2011 stillet mig føl-
gende spørgsmål 40 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet 
efter ønske fra Karen Jespersen (V).

Spørgsmål nr. 40:

”Hvorfor er der ikke enslydende betingelser, når ministeriet afholder forskellige 

udbud på offshore-vindmøller?”

Svar:

Der er hidtil afholdt fire udbud af storskala havmølleparker i Danmark. Afregningspri-

sen har i alle udbuddene været et afgørende kriterium. Når der har været forskellige 

betingelser ved udbuddene, skyldes det, dels at de politiske ønsker er skiftet fra ud-

bud til udbud, dels at de økonomiske og tekniske/naturgivne forhold har varieret. Her-

til kommer, at man har lært af erfaringerne fra udbud til udbud.

Ud over udbud af storskalaparkerne blev der i 2009 udpeget et areal i Nissum Bred-

ning og efterfølgende indkaldt ansøgninger med henblik på forsøg og udvikling af 

vindmøller. Her var afregningen på forhånd fastlagt i VE-loven, og formålet med ind-

kaldelsen af ansøgninger var at styrke forsøgs- og udviklingselementer, samt lokalt 

medejerskab.

Med venlig hilsen

Martin Lidegaard

Klima-, Energi- og Bygningsudvalget 2011-12
KEB alm. del , endeligt svar på spørgsmål 40
Offentligt


